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Sommario/riassunto Ce volume réunit quatre articles abordant des thèmes philosophiques.
Le premier étudie les analogies de structure entre le yoga et l’
hésychasme et le problème historique de l’influence possible du
premier sur le second. Le deuxième article est consacré à l’arrière-plan
doctrinal du yoga, qui est « apavda », s’intéresse à l’ontologie
négative dans la Grèce platonicienne et néo-platonicienne, dans l’Inde
et dans l’Occident chrétien. Le quatrième considère l’absolu — dont la
détermination est d’une importance capitale pour l’étude et la
compréhension de tout système philosophique — dans le bouddhisme,
qui a longtemps dérouté les penseurs occidentaux.  The present
volume in French brings together four articles dealing with
philosophical themes. The first of these studies the structural
similarities between yoga and hesychasm and the historical problem of
the probable influence of the former on the latter. The second article is
devoted to the study of the doctrinal background of yoga, which is as
essential to its nature as is its practice. The third, "Apophatisme et
apavda", studies negative ontology in Platonic and neo-Platonist
Greece, in India and in the Christian West. The fourth examines the
absolute -- whose determination is of extreme importance for the
study and understanding of all philosophical systems -- in Buddhism,
which has for a long time confused Western thinkers.
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